

Appendix
(A.)
No. V.

15th Feb^y.

ply to extend the benefits of improvement to the Internal Communications of the County of Hampshire.

G. W. ALLSOPP,
EDWD. HALE.

Quebec, 12th February, 1819.

No. VI.

No. VI.
16th Feb^y.

DISTRICT OF
QUEBEC. }

COUNTY OF DEVON.
REPORT.

THE humble Report of the undersigned Commissioners of Internal Communications for the County of Devon, on the Improvements to be made in the said County of Devon, in virtue of an Act passed in the fifty-seventh year of His present Majesty's reign, chapter 13, intituled, "An Act to make more effectual provision for the Improvement of the Internal Communications of this Province." The said Commissioners have the honour to report to the Honourable the House of Assembly of Lower-Canada, as follows, that is to say:—

Improvements to be made in the said County of Devon and already contracted for.

No. 5. Contract between the said Commissioners and Louis Bernier, for the Improvements to be made as hereinafter mentioned, for Giles' Harbour or Bay in the Parish of Cap St. Ignace, the said Contract passed before Mr. Ignace Gaspard Boisseau, Notary, and Witnesses, on the tenth day of December last. That is to say,

"That the said Louis Bernier doth bind himself to improve Giles' Harbour or Bay aforesaid, in the said Parish of Cap St. Ignace, in the said County of Devon, by blasting and removing the rocks and stones between low and high water marks, beginning south-west of the point of Rock there, proceeding south westwards on the breadth of ninety feet—the whole sufficiently cleared for the safe entrance and exit of vessels and floops. All which works the said Bernier doth bind himself to execute and deliver to the said Commissioners in the course of July, in the year 1819, at and for the price of six pounds six shillings currency, payable in thirds, one third upon the commencement of the work, one third after the completion of one half the work, and the remaining third after the completing of the work to the satisfaction of the said Commissioners, and their receiving the same.—And the said Louis Bernier, for the execution of the works above mentioned, hath given as his sureties Jean Baptiste Potras and François Xavier Lemieux, according to their Bond stated in the here-in before dated Contract, £6 6."

No. 6. Agreement between the undersigned said Commissioners and John M^rPherson, Esquire, for the Improvements to be made to the Basin of the River du Sud, in the Parish of St. Thomas, in the aforesaid County of Devon. The said Agreement received before Mr. Ignace Gaspard Boisseau, Notary, and Witnesses, on the tenth day of December last. That is to say,

"That the said John M^rPherson doth bind himself to clear all the rocks and stones in the said Basin of the said River du Sud, on the south west side thereof, from the end of the point of land belonging to Mr. Couillard, ascending the said Basin and proceeding as far as the road or coast of the said Basin near the Fall, (the rocks and stones which admit of being blasted excepted) and the said rocks and stones which do not admit of being blasted, the said M^rPherson doth bind himself to remove and arrange as a Dyke from the south west shore of the said Basin of the aforesaid River du Sud to the place commonly called the Rivulet (le Rigolet,) on the south west side thereof, and in south from the first small Island, all which works the said M^rPherson doth bind himself to execute and deliver to the said Commissioners in the course of July next, in the year one thousand eight hundred and nineteen, in consideration of the sum of five pounds nineteen shillings currency, payable in thirds, that is to say, one third of the said sum upon the work being commenced, one third upon the completion of one half the work, and the remaining third after the completion of the works to the satisfaction of the said Commissioners, and their receiving the same. And the said M^rPherson, for the execution of the works above mentioned, hath given as his sureties, Jean Charles Letourneau, Esquire, and Louis Morin dit Valcourt, according to their Bond stated in the agreement aforesaid, £5 19."

Which agreements aforesaid, Nos. 5 & 6, herein before mentioned, were approved by order of His Grace the Governor in Chief, according to Letter addressed to us, dated at the Castle of St. Lewis, the 16th and 23d days of December last, signed J. Ready, and remaining in the Office of the said Commissioners at Saint Thomas; the total of the expense contracted for being £12 5.

The aforesaid Commissioners beg leave to remark to your Honours, that according to the instructions addressed to them by His Excellency the late Governor in Chief of this Province, they have adopted the measures necessary for ascertaining how far the Rivers in the said County of Devon admit of being rendered navigable, and they beg leave to submit the same to the consideration of the Honourable the House of Assembly, inasmuch as the expense exceeds the sum already voted for such purposes.

mettre en état d'étendre plus amplement les bienfaits de l'amélioration aux communications intérieures du Comté de Hampshire.
G. W. ALLSOPP,
EDWD. HALE.

Québec, 12e. Février, 1819.

No. VI.

DISTRICT DE
QUEBEC. }

COMTE' DE DEVON.
RAPPORT.

L'HUMBLE Rapport des Commissaires Souffignés, pour les Communications Intérieures, pour le Comté de Devon, des Améliorations à faire dans ledit Comté de Devon, sous l'opération d'un Acte passé dans la cinquante-septième année du Règne de Sa Majesté, George Trois, Chapitre treize, intitulé, "Acte pour pourvoir plus efficacement à améliorer les Communications Intérieures dans la Province du Bas-Canada."

Lesquels dits Commissaires susdits et Souffignés ont l'honneur de faire le rapport suivant aux Honorables Membres de la Chambre d'Assemblée de la Province du Bas-Canada, savoir :

Améliorations à faire et déjà contractées pour ledit Comté de Devon.

No. 5. Marché entre lesdits Commissaires Souffignés et Louis Bernier, pour les Améliorations à faire et telles que ci-après mentionnées, pour le Havre ou Anse à Giles, dans la paroisse du Cap St. Ignace, ledit Marché passé devant M^re. Ignace Gaspard Boisseau, Notaire, et témoins, le dix de Décembre dernier, savoir :

"Que ledit Louis Bernier s'oblige à améliorer ledit Havre ou Anse à Giles, dans ladite paroisse du Cap St. Ignace, en ledit Comté de Devon, en y minant et enlevant les roches et cailloux depuis la basse marée jusqu'à la haute marée, à prendre au Sud-Ouest de la pointe de roches qui s'y trouve, en courant au Sud-Ouest sur la largeur de quatre-vingts pieds, le tout suffisamment nettoyé, pour que les bâtimens et chaloupes y puissent entrer et sortir sans danger. Tous lesquels ouvrages, le dit Sieur Bernier s'oblige faire et livrer auxdits Commissaires dans le cours de Juillet prochain, de l'année que l'on comptera mil huit cent dix-neuf, pour le prix et somme de six livres et six shellings courant, payable par tiers; un tiers aussitôt l'ouvrage commencé, un tiers après la moitié de l'ouvrage fait, et l'autre tiers après l'ouvrage fait et parfait, à la satisfaction desdits Commissaires, et par eux reçus, et ledit Louis Bernier pour l'exécution des ouvrages susmentionnés, a donné pour Cautions, Jean Baptiste Potras et François Xavier Lemieux suivant leur Cautionnement porté au Marché ci-devant daté, £6 6."

No. 6. Marché entre lesdits Commissaires Souffignés et le Sieur John M^rPherson, Ecuyer, pour les Améliorations à faire au Bassin de la Rivière du Sud, dans la paroisse de St. Thomas, en le Comté de Devon susdit, ledit marché reçu devant M^re. Ignace Gaspard Boisseau, Notaire, et témoins, le 10 du mois de Décembre dernier, savoir :

"Que ledit John M^rPherson s'oblige de nettoyer toutes les roches et cailloux dans ledit Bassin de ladite Rivière du Sud, dans le côté Sud-Ouest d'icelui, depuis le bout de la pointe de terre appartenante à Mr. Couillard, montant dans ledit Bassin, et courant jusqu'au chemin ou côte dudit Bassin, près la chute (les roches et cailloux susceptibles d'être minés, exceptés,) et lesdites roches et cailloux non susceptibles d'être minés, ledit M^rPherson s'oblige les transporter et arranger en forme de digue depuis l'écure du Sud-ouest dudit Bassin de ladite Rivière du Sud, à aller au lieu nommé communément le Rigolet, et sur le bord Sud-ouest d'icelui, et en ligne du Sud de la première Illette, tous lesquels ouvrages, ledit Sieur M^rPherson s'oblige faire et livrer auxdits Commissaires dans le cours de Juillet prochain, de l'an mil huit cent dix-neuf, pour le prix et somme de cinq livres dix-neuf shellings courant, payable par tiers, savoir: un tiers de ladite somme aussitôt l'ouvrage commencé, un tiers après la moitié de l'ouvrage fait, et l'autre tiers après les travaux finis et parfaits, à la satisfaction desdits Commissaires, et par eux dits Commissaires reçus; et ledit Sieur M^rPherson pour l'exécution des ouvrages susmentionnés, a donné pour Cautions Jean Charles Letourneau, Ecuyer, et Louis Morin dit Valcourt, suivant leur Cautionnement porté au marché susdit, £5 19."

Lesquels Marchés sous lesdits No. 5 et 6, ci-devant mentionnés, ont été approuvés par Ordre de Sa Grace le Gouverneur en Chef, suivant l'écrit à nous adressé, daté du Château St. Louis, les 16 et 23 Décembre dernier, et signé J. Ready, et resté au Bureau desdits Commissaires à St. Thomas, et formant en total pour la dépense contractée, la somme de £12 5.

Et nous prenons la liberté de remarquer à vos Honneurs, que nous dits Commissaires susdits, et Souffignés, en conséquence des instructions à nous adressées par Son Excellence le ci-devant Gouverneur en Chef de cette Province, nous avons employé les moyens nécessaires pour nous informer jusqu'à quel point les Rivières dans ledit Comté de Devon, sont capables d'être rendues navigables; et nous prenons la liberté de les soumettre à la considération de l'Honorable Chambre d'Assemblée, vu que la dépense se trouve excéder la somme déjà votée pour tels objets.

Appendix
(A.)
No. V.

15th Feb^y.

No. VI.
16th Feb^y.